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Sammanträde torsdag den 17 mars 2016 kl. 18:30-20:40 
Enskede-Årsta- Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 4, Gotland 

 
Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Kristina Öberg (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Parvin Araghi (S) 

Gabriel Liljenström (MP) 

Roger Orwén (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (L) 

  

 
Tjänstgörande ersättare  

 

 
 

Hanna Jokio (S) 

Bo Hansson (S) 

Calle Sundstedt (S) 

Cecilia Jaukkuri (MP) 

Yousef Khobeyeb Arfaoui 

(MP) 

Sonja Wallbom (V) 

Tina Aspe (M) 

Björn Wredberg (M) 

Elisabet Abelson (L) 

Christina Peterson (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Kristina Goldring, Leif Kananen, 

Jeanette Holmqvist, Ulrika Klemets, avdelningschefer  

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal    

Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Ulf Walter utsågs att tillsammans med vice ordföranden 

Gustav Johansson, justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade 

att justering sker tisdag den 22 mars 2016. 
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§ 2  
 
Fastställande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen fastställdes med den ändringen att ärende  

§ 7 utgår Dnr 1.2.1.-134/2016 samt tillägg av ärende, § 12:1 

Intagningsstopp inom Enskededalens servicehus Dnr 1.2.1.183/2016. 
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§ 3  

Månadsrapport för februari 2016 

Beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport 

 
 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett underskott 

före resultatöverföringar med 5,8 mnkr och efter resultatöverföringar 

ingen avvikelse mot budget.Underskott återfinns inom individ- och 

familj med 17,5 mnkr och funktionsnedsättning med 1,9 mnkr. 

Underskottet uppvägs delvis av överskott inom förskola, äldreomsorg 

och fritid och kultur. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 mars 2016.  

Dnr 1.2.1.– 081/2016  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (L) 

”Verksamhetsåret börjar med ett underskott i finanserna sedan den 

röd-grön-rosa majoriteten tog över styret i stadsdelsnämnden och detta 

trots de skattehöjningar som skett i staden. Efter resultatöverföringar 

prognostiseras ingen avvikelse mot budget. Ekonomin är påtagligt 

svajig och vi befarar att månadsrapporter återigen kommer att visa 

underskott och där vissa verksamheter sticker ut med stora underskott.  

 

I dagsläget är det framför allt inom individ- och familjeomsorg 

(avdelningen barn och unga) samt funktionsnedsättning som 

underskott finns. Dessa underskott vägs till stor del upp av överskott 

inom förskola, äldreomsorg samt kultur och fritid. Detta innebär 

sammantaget att verksamheter med överskott tvingas överväga 

planerade satsningar. Det är förstås oroande inom t ex förskolan där 

dels budgetsatsningarna var marginella från början, dels att stadsdelen 

haft svårt att nå majoritetens egna kvalitetsmål under tidigare år.  
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Den avdelning som aktivt arbetat med att få ner ett strukturellt 

underskott är äldreomsorgen. Vi vill från Alliansens sida framhålla 

avdelningens arbete för att hålla budget. Avdelningen Barn och ungas 

underskott inom Individ och familj är oroande, även om vi förstår att 

placeringar och konsultkostnader är svåra kostnader att få bukt med. 

Vi hoppas att majoriteten nu tar ett stort ansvar för att få ner 

kostnaderna inom denna avdelning.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Peterson (C) instämde i 

det särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 4   

Uppföljning inom äldreomsorgen Enskededalens 
servicehus inklusive Knuten och Skogsgläntans 
demensgruppboende 

Beslut 
 

1. Rapporten godkänns 

 

2. Verksamheten övergår i egen regi från och med 2016-10-01. 

 
 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Enskededalens servicehus inklusive Skogsgläntans 

demensgruppboende och Knuten har genomförts.   Verksamheten 

drivs på entreprenad av Äldreliv i Stockholm AB sedan 2009-10-01 

tom 2016-09-30 då avtalet löper. Förvaltningen bedömer att Äldreliv 

bedriver en bra verksamhet inom Enskededalens servicehus inklusive 

Knuten och Skogsgläntans demensgruppboende, men inte helt i 

enlighet med gällande avtal och anbud. Avvikelserna handlar till viss 

del om hälso- och sjukvårdsdokumentation.  Åtgärder ska vidtas och 

kommer att följas upp under våren. När nuvarande avtalsperiod går ut 

2016-09-30 övergår verksamheten i egen regi från och med 2016-10-

01 i enlighet med verksamhetsplanen för 2016.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2016. 

Dnr 688-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
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Ledamoten Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Förvaltningens uppföljning påvisar här en verksamhet med god 

kvalitet med säker och trygg omvårdnad för de boende. Uppföljningen 

lyfter fram positiva aspekter som ett rikt utbud av sociala aktiviteter. 

Det är glädjande. De brister förvaltningen funnit härrör sig till 

dokumentation och registrering, vilket vi ser i de flesta uppföljningar.  

 

De finns flertalet studier som påvisar att privat driven äldreomsorg har 

nöjdare brukare än kommunal samt att man som äldre faktiskt lever 

längre i privat än kommunal omsorg. 

 

För oss är det viktigaste att verksamheten håller en så hög kvalitet 

som möjligt för de boende, att livet som äldre präglas av trygghet, 

respekt och livskvalitet, inte vem som är utförare. Det är konstaterat 

att verksamheten idag drivs med hög kvalitet och allt talar för att det 

skulle fortsätta så om verksamheten fik fortsätta drivas på 

entreprenad. 

 

Utifrån ovanstående vill vi: 

Att förvaltningen påbörjar en ny upphandling av Enskededalens 

servicehus inklusive Skogsgläntans demensgruppboende ” 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Förvaltningens uppföljning påvisar här en verksamhet med god 

kvalitet med säker och trygg omvårdnad för de boende. Uppföljningen 

lyfter fram positiva aspekter som ett rikt utbud av sociala aktiviteter 

och det är glädjande. De brister förvaltningen funnit härrör sig till 

dokumentation och registrering, vilket vi ser i de flesta uppföljningar.  

 

För oss är det viktigaste att verksamheten håller en så hög kvalitet 

som möjligt för de boende, att livet som äldre präglas av trygghet, 

respekt och livskvalitet, inte vem som är utförare. Det är konstaterat 
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att verksamheten idag drivs med hög kvalitet vilket det också är 

viktigt att säkerställa för framtiden.  

 

Utifrån ovanstående vill vi: 

Att förvaltningen påbörjar en ny upphandling av Enskededalens 

servicehus inklusive Skogsgläntans demensgruppboende  

Att förvaltningen också har möjlighet att lägga egen regi anbud.” 

 

  

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Peterson (C) instämde i 

förslag till beslut och reservation från (M). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

     Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

 
 

nr 4/2016 
  

Sida 9 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5  

Uppföljning inom äldreomsorgen-  Mårtensgårdens vård 
och omsorgsboende, inklusive Solgårdens  
dagvårdsavdelning (Intraprenad) 

Beslut 
Rapporten godkänns. 

 
 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende inklusive Solgårdens 

dagverksamhet har genomförts. Förvaltningen bedömer att Egen regi 

bedriver en bra verksamhet vid Mårtensgårdens vård- och 

omsorgsboende och Solgårdens dagverksamhet, inom området 

äldreomsorg, men inte helt i enlighet med gällande avtal och anbud. 

Avvikelserna handlar främst om brister i SoL- och hälso- och 

sjukvårdsdokumentationen, aktiviteter och mat- och måltider inom 

avdelningar på Mårtengården. Åtgärder gällande avvikelserna ska 

vara vidtagna utifrån den tidpunkt som fastställts i den handlingsplan 

som enheten upprättar och förvaltningen godkänner. Handlingsplanen 

skall vara förvaltningen tillhanda senast 2016-03-31. Åtgärderna 

kommer att följas upp vid ett avstämningsmöte under juni 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 februari 2016. 

Dnr 075-2016-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (L) 

”Efter att ha läst den rapport som beställaravdelningen för 

äldreomsorgen har gjort framkommer det en mängd nedslag och 

brister som dokumentation, bristande genomgång av läkemedel, 

brister när man gör genomförandeplan och även i att erbjuda två 

maträtter. 
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Många av de brister som förvaltningen uppmärksammar hänger 

samman med vad man åtagit sig i den upphandling ligger till grund till 

varför man vann upphandlingen. Man uppfyller med andra ord inte 

vad man åtagit sig att göra vilket vi förväntar oss av både egen regi 

och verksamhet som bedrivs av privat utförare. I just detta fall brister 

man i sitt åtagande på inte mindre än 23 punkter och detta är utöver 

det ovan nämnda nedslagen i rapporten. 

 

Om nämnden får kännedom om att en privat utförare inte fullgör vad 

man åtagit sig att göra är det inte helt ovanligt att nämnden frågar sig 

om utföraren skall försätta sitt uppdrag och framför allt inte få fortsatt 

förtroende vid en ny upphandling. Vi förutsätter att man tar hänsyn till 

den kritik och de brister som lyfts fram här när det blir aktuellt med en 

ny upphandling.” 

 
 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Peterson (C) instämde i 

det särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 6   

Uppföljning inom äldreomsorgen - Bandhagen-Högdalens 
Hemtjänst, Enskede Hemtjänst, Stureby Hemtjänst och 
Årsta Hemtjänst         
 

Beslut 
Rapporten godkänns. 

 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljning av Bandhagen-Högdalens hemtjänst Enskede 

hemtjänst, Stureby hemtjänst och av Årsta hemtjänst har genomförts. 

Samtliga fyra hemtjänstenheter drivs i egen regi. Förvaltningen har 

följt upp verksamheterna utifrån en gemensam mall framtagen av 

Äldreförvaltningen.  Dessa uppföljningsmallar har ändrats från och 

med år 2015 vilket innebär att avvikelser och brister inte kommer att 

kunna jämföras med tidigare års resultat.  Stureby hemtjänst uppvisar 

en avvikelse och brist som ska vara åtgärdad senast 2016-03-31. 

Övriga tre hemtjänstenheter uppvisar inga avvikelser eller brister vid 

2015 års verksamhetsuppföljning. Förvaltningen bedömer att samtliga 

fyra hemtjänstenheter är väl organiserade och fungerande 

verksamheter. Det finns utvecklingsområden inom den sociala 

dokumentationen och med att förankra ledningssystem i 

verksamheterna. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 februari 2016. 

Dnr 138-2016-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M), ledamoten 

Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

” Att pröva en av de kommunala hemtjänsterna för upphandling där 

förvaltningen avgör vilken av avdelningarna som kan vara lämplig. 

Att därutöver anföra följande. 

 

Samtliga kommunala hemtjänster inom äldreomsorgen visar på en hög 

kvalitet där också brukarna visar nöjdhet, även om det också finns 

brister ex kring den sociala dokumentationen. Det är påtagligt att vissa 

av förbättringsområdena är genomgående. Enligt de genomförda 

brukarundersökningarna är ex flexibiliteten, där brukarna har 

möjlighet att påverka vilka tider man får hjälp, ett klart 

förbättringsområde för samtliga avdelningar.   

 

Även om de kommunala hemtjänsterna visar hög kvalitet, visar de 

som drivs på entreprenad lika hög eller i några fall högre kvalitet. 

Studier på detta område har också påvisat att nöjdheten hos brukare, 

generellt sett är högre i entreprenaddriven än i kommunal 

äldreomsorg. Utifrån detta menar vi att stadsdelen borde pröva en av 

avdelningarna för upphandling. Förvaltning bör själva avgöra vilken 

av avdelningarna som kan vara lämplig. När de kommunala aktörerna 

är dominerande på en marknad är det svårt att avgöra vilken kvalitet 

andra aktörer skulle kunna uppnå. En upphandling i konkurrens skulle 

kunna bidra till att ytterligare sätta fokus på kvalitet. Därför vi i 

Alliansen att förvaltningen återkommer med ett förslag om vilken av 

våra kommunala aktörer inom hemtjänsten som skulle kunna vara 

aktuell för upphandling.” 

 

 

 
Ersättaryttranden 
Ersättarna Claes Karlsson (KD), Christina Peterson (C) instämde i 

förslag till beslut samt reservation från (M),(L). 
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§ 7   

Uppföljning inom äldreomsorgen Årsta vård- och 
omsorgsboende inkl. Skedvikens gruppboende och 
Sländans dagverksamhet 

Dnr 134-2016-1.2.1. 

 
 
 
Beslut 
 

Ärendet utgår 
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§ 8   

Val av ny ledamot till stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 2015-2018 

Beslut 
Marianne Björkander utses till ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor. 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor är ett rådgivande 

organ till stadsdelsnämnden i frågor rörande funktionsnedsättning. 

Rådet ska ta initiativ till förbättringar för personer i alla åldrar som har 

funktionsnedsättning. Rådet ska bestå av högst sju ledamöter och 

mandatperioden för rådets ledamöter är fyra år. HSO Stockholms stad 

har lämnat en fyllnadsnominering. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 februari 2016. 

Dnr 86-2016-1.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Uppföljning av parkskötseln i Enskede   

 
Beslut 

1. Rapporten godkänns. 

 

2. Förlängning av entreprenadavtalet med ytterligare två år från 

och med 2016-10-01 till och med 2018-09-30 genomförs. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
 
Ärendet 
Parkskötseln i Enskede-Årsta-Vantör handlades upp på entreprenad 

2013 och kontrakten gick till Tylömarks trädgårdsanläggningar AB 

gällande Årsta och Vantör samt Svenska Entreprenad Drift och 

Underhåll AB för Enskede på vardera tre år med rätt, men ej 

skyldighet, att besluta om förlängning på två plus två år, som längst 

till 2020. Förvaltningen anser att kontraktet med Svenska Entreprenad 

Drift och Underhåll AB bör förlängas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 februari 2016. 

Dnr 144-2016-3.2.     

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (L) 

”Vi i Alliansen är mycket glada över att majoriteten har kommit till 

insikt om att parkdrift i egen regi inte är någon bra idé, och väljer att 

förlänga avtalet med nuvarande entreprenör för området Enskede.  

 

Som vi påtalat tidigare är det stora kostnader med personal, 

maskinpark etc. som måste inskaffas om förvaltningen skulle välja att 

driva parkdrift i egen regi. Dessutom är vi mycket tveksamma, då 

denna verksamhet knappast kan kallas ett kärnområde för en 

stadsdelsförvaltning.  
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Vi hoppas också att avtalen kommer att förlängas med andra 

entreprenör när detta är möjligt och kvaliteten är god istället för att 

med grumliga argument överföra verksamheter i egen regi.” 

 

  

 

Ersättaryttranden 
Ersättarna Claes Karlsson (KD), Christina Peterson (C) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M),(L). 
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§ 10   

Inrättande av LSS-boende i Årsta, Rösträknaren 1-
genomförandeärende 

Beslut 
 

 
1. Nämnden godkänner förslaget om inrättande av gruppbostad för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS i kvarteret 

Rösträknaren 1. 

  

2. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

godkännande av projektet 

 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag om totalt 2 300 tkr, varav 1 800 avser 

särproduktionskostnad om 300 tkr per lägenhet samt 500 tkr för 

startkostnad. 

 

 
 

Ärendet 
I syfte att tillgodose stadens behov av gruppbostäder föreslår 

förvaltningen att en gruppbostad om sex lägenheter samt personal- 

och gemensamhetsutrymmen inrättas i kvarteret Rösträknaren 1, längs 

med Johanneshovsvägen i Årsta. Familjebostäder är byggherre. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 februari 2016. 

Dnr 145-2016-2.6.      

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Inrättande av LSS-boende i Stureby, Gamlebo 5 - 
genomförandeärende 

Beslut 
 

1. Nämnden godkänner förslaget om inrättande av gruppbostad för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS i kvarteret 

Gamlebo 5. 

  

2. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

godkännande av projektet 

 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag om totalt 2 300 tkr, varav 1 800 avser 

särproduktionskostnad om 300 tkr per lägenhet samt 500 tkr för 

startkostnad. 
 

 
Ärendet 

I syfte att tillgodose stadens behov av gruppbostäder föreslår 

förvaltningen att en gruppbostad om sex lägenheter samt personal- 

och gemensamhetsutrymmen inrättas i kvarteret Gamlebo 5, Stureby. 

HSB är byggherre. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 februari 2016. 

Dnr 146-2016-2.6.       

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Ansökan om medel för arbete med hedersrelaterat våld 

Beslut 
Nämnden godkänner ansökan och skickar den till länsstyrelsen 

 
 
Ärendet 
Enskede -Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har sedan 2008 ett 

Kvinnofridsteam som arbetar med stöd och hjälp till våldsutsatta 

vuxna i nära relationer. Syftet med projektet är att  

stadsdelsförvaltningen  genom ökad kompetens ska upptäcka och nå 

fler klienter som utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck och 

därmed kunna ge fler personer adekvat stöd och hjälp.  

Med medel från Länsstyrelsen möjliggörs kunskapshöjande åtgärder i 

arbetet med hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 februari 2016. 

Dnr. 2.1.– 162/2016 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12.1 

Intagningsstopp inom Enskededalens servicehus upphävs 
 

Beslut 
1. Nämnden beslutar att intagningsstoppet som gällt från och 

med 2016-10-01 inom Enskededalens servicehus upphävs. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden har tidigare beslutat att avveckla delat av 

Enskededalens servicehus och att intagningsstopp skulle gälla från 

och med 2016-01-01. Förvaltningen föreslår nu att intagningsstoppet 

upphävs. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 mars 2016. 

dnr 1.2.1.– 183/2016. 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Samverkan mellan stadsdelsnämnder och servicenämnden 
vid gemensam upphandling – yttrande till stadsrevisionen 

Beslut 
 

Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

yttrande till revisionskontoret. 

 
 
 
 
Ärendet 
Revisionskontorets har genomfört granskningar av två gemensamma 

upphandlingar avseende städtjänster och brandskyddsutrustning. 

Syftet har varit att granska om gemensamma upphandlingar 

genomförs på ett ändamålsenligt sätt. Revisionskontoret bedömer att 

det i upphandlingen av städtjänster brustit i samverkan mellan 

stadsdelarna och serviceförvaltningen samt att samverkan inte har 

skett på ett ändamålsenligt sätt mellan stadsdelarna. I upphandlingen 

av brandskyddsutrustning har endast fem av 14 stadsdelar deltagit i 

referensgruppsarbetet. Förvaltningen delar revisionskontorets 

bedömning att det brustit i samverkan mellan stadsdelarna och mellan 

stadsdelarna och serviceförvaltningen både vad gäller planering och 

genomförande av upphandlingen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2016. 

Dnr 80-2016-1.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Förbyggande och hälsofrämjande insatser för äldre  - svar 
till revisionskontoret 

Beslut 
 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen av revisionsrapport ”Förebyggande och 

hälsofrämjande insatser för äldre till revisionskontoret.  

 
 
 
Ärendet 
Revisionskontoret har genomfört en granskning med syfte att bedöma 

om staden har en ändamålsenlig styrning och uppföljning av de 

förebyggande och hälsofrämjande insatserna för stadens äldre. 

Revisionskontoret har begärt nämndens yttrande över rapporten. 

Granskningen visar att ambitionsnivån i nämndernas planering av 

förebyggande och hälsofrämjande insatser för äldre skiljer sig åt. 

Stadsdelsnämnden Enskede-Årsta-Vantör har den största 

förebyggande verksamheten av granskade nämnder.   

Förvaltningen ser det förebyggande och hälsofrämjande arbetet riktat 

mot äldre som mycket viktigt och det är ett prioriterat område inom 

avdelning egen regi. Förvaltningen instämmer också i de 

rekommendationer som lämnas i rapporten.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 februari 2017. 

Dnr 79-2016-1.4 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Motion (2015:84) av Isabel Smedberg Palmqvist (L) om 
höjd habiliteringsersättning- svar till kommunstyrelsen 

Beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

2. Nämnden tillstyrker motionen. 

 

 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om höjd 

habiliteringsersättning till stadsdelsnämnden, för yttrande.   
I motionen yrkar Isabel Smedberg Palmqvist (L) att 

kommunfullmäktige fattar beslut om höjd habiliteringsersättning. 

Yrkandet motiveras med att habiliteringsersättningen som idag uppgår 

till 6,50 kronor per timme länge har varit oförändrad. En höjning 

föreslås med cirka 15 procent till 7,50 kronor per timme. 

Förvaltningen är medveten om habiliteringsersättningens betydelse för 

de som deltar i daglig verksamhet enligt LSS och anser att det kan 

finnas anledning att se över ersättningens storlek.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 februari 2016. 

Dnr 6-2016-1.5.1.    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Förslag till parkeringsstrategi och förslag till plan för 
gatuparkering – svar till trafikkontoret 

Beslut 
 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

trafikkontoret 

 

2. Nämnden anför därutöver följande: 

 

3. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande. 

”För både miljöns skull och möjligheten till en hållbar stad vill vi 

verka för minskad biltrafik och en omställning till kollektivtrafik och 

cykel. Men det kommer också finnas en biltrafik som är nödvändig.  

 

Avgiftshöjningen är ett viktigt led i att påskynda omställningen, och 

vi ser gärna ett kompletterande avsnitt om hur extra medel kommer att 

användas, exempelvis för förbättrade cykelbanor. Det finns flera nya 

planer och satsningar i Stockholms stad för ökad ekologisk och 

klimatmässig hållbarhet, exempelvis det nya miljöprogrammet, och vi 

ser gärna att det finns en tydligare koppling mellan 

parkeringsstrategin och gatuparkeringsplanen i förhållande till andra 

satsningar som pågår för att främja stadens omställning. 

 

För den framtida biltrafiken finns ett behov av att underlätta för 

förnybara bränslen, såsom utbyggnad av laddstolpar för elfordon, så 

att ett klimat- och miljöansvar kan tas. Men också att öka 

framkomligheten för den nödvändiga fordonstrafiken genom att få att 

få bort bilar från sådana gator där parkering är i vägen och i stället 

erbjuda annan plats för bilarna (garage).  

 

Vi vill därutöver att trafikkontoret ser över Årsta partihallar punkt 2 i 

bifogat yttrande (se nedan) Vi har inte haft tid att ta ställning i sak 

 

Från Årsta partihallar p.2 

”….Lyft ut förslaget om att häva lokal trafikföreskrift om tillåten 

parkering 30 min på p-förbud. Bered det i särskild ordning med 

näringslivet. Ett borttagande skulle allvarligt försvåra det dagliga 

företagandet.  
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I stadens förslag ingår ett avsnitt om att ta bort LTF om tillåten 30-

min parkering på p-förbud m.m. för bl.a. tunga fordon. Detta är 

olämpligt att bereda i samma förslag som införande av avgifter m.m. 

och skulle bli ett betydande problem för distributionen av varor från 

partihallsområdet.  

LTF:n föreslås tas bort med hänvisning till att  

1. ”Efterfrågan på möjligheter att stanna för i- och urlastning samt 

av- och påstigning är på fler platser större än utbudet.” Efterfrågan 

tillgodoses inte bättre av att ta bort LTF:n. Tvärtom. Inga andra 

möjligheter tillskapas enligt förslaget för tyngre fordon att kunna 

undvika dubbelparkering i körstråket. Något enstaka ledigt 

personbilsutrymme längs gatan rymmer ingen stor bil. Särskilda 

lastzoner räcker inte, och ligger spritt. Det är mycket svårt att säkert 

och effektivt kunna stå långt borta från leveranspunkten, inte minst ur 

arbetsmiljösynpunkt”.  

 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
 
Ärendet 
Trafikförvaltningen har tagit fram förslag på parkeringsstrategi och 

plan för gatuparkering. Parkeringsstrategin som översänts till 

nämnden för yttrande innehåller förslag till principer för hantering av 

parkering samt handlingsplan med aktiviteter. Plan för gatuparkering 

innehåller bland annat förslag på nya parkeringsavgifter och zoner.  

Förvaltningen är positiv till att en parkeringsstrategi och 

gatuparkeringsplan tagits fram med principer för hur parkeringsfrågan 

ska hanteras i ett växande Stockholm och anser att den bör användas 

som en del i arbetet att locka framför allt bilpendlare till mer hållbara 

transportsätt såsom kollektivtrafik, cykel och gång.  

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 februari 2016. 

Dnr 763-2015-1.5.3.    

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först fråga om återremiss mot fråga om beslut 

idag och fann att nämnden beslutat att avgöra ärendet idag.  

Reservation i denna del(M) 
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Därefter förvaltningens förslag mot förslag mot (L). Ordföranden 

konstaterade att nämnden beslutat enligt förslag från (S) (V) (MP) 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till 

yrkande om återremiss. 

Ledamoten Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för yrkande om återremiss. 

”Att återremittera ärendet med hänvisning till vad som anförs nedan 

 

Vi delar den rödgrönrosa majoritetens uppfattning om att rörlig trafik 

ska prioriteras framför stillastående trafik. Därmed är vi också 

beredda att göra motiverade förändringar för att nå dit men vi anser att 

det förslag som nu ligger för nämnden att yttra sig om är allt för 

färgad av politiska ställningstaganden snarare än att utgå från 

stockholmarnas behov.  

I grund och botten anser vi att gatu- och kantstensparkering, i de lägen 

där behov föreligger, ska kunna tas bort men utgångspunkten ska 

alltid vara att de ska ersättas på något sätt- antingen genom ny 

gatuparkering eller genom nya garageplatser. I den rödgrönrosa 

majoritetens förslag är det dock uppenbart att det inte finns några 

konkreta platser på att ersätta de gatuparkeringar som föreslås 

försvinna och det tycker vi är mycket problematiskt.   

Vi menar att förslaget kommer innebära kraftiga försämringar för 

stockholmarna och deras vardagspussel eftersom det inte finns några 

konkreta förslag på var bilarna ska ta vägen. Det är uppenbart att 

majoritetens ambition med förslaget är avskräcka människor från att 

köra bil, något som visar på en bristande förmåga att förstå att många 

människor är beroende av bilen för att få vardagen att gå ihop. Vidare 

visar majoriteten, genom att föreslå en utökning av avgiftstiderna från 

9-17 till 7-19, att man har för avsikt att göra det svårare för människor 

i deras vardag.  

Extra anmärkningsvärt är förslaget om att personer med 

handikapptillstånd ska tvingas betala för att parkera, särskilt när fusket 
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med p-tillstånden framhålls som anledning till att avgiften ska införas. 

Vi anser att det är helt fel tänkt och tycker att den rödgrönrosa 

majoriteten istället bör lägga fokus på att sätta dit de som fuskar med 

handikapptillstånden snarare än att straffa dem som behöver detta 

tillstånd för att överhuvudtaget få livet att fungera.   

Utöver personer med handikapptillstånd så är det i huvudsak de 

boende i när- och ytterförort såsom Enskede-Årsta-Vantör som 

drabbas hårdast eftersom de är mest beroende av bilen för att kunna 

transportera sig. Det är viktigt att staden kontinuerligt ser över 

parkeringsmöjligheterna i Stockholm och om behov föreligger så är vi 

öppna för att vidta förändringar genom att t ex införa avgifter eller 

höja avgifterna. Däremot är det viktigt att det drivs av ett faktiskt 

behov snarare än politisk prestige. Förslaget om att införa en avgift på 

500 kr i ytterstaden blir, förutom skattehöjningen, ytterligare en 

kostnad för de boende i vårt område. 

Den rödgrönrosa majoriteten anger förbättrad framkomlighet som en 

anledning till de föreslagna förändringarna. Samtidigt väljer man att 

blunda för den en av de viktigaste investeringarna för att öka 

framkomligheten i Stockholms innerstad, nämligen byggandet av den 

östliga förbindelsen.  Den östliga förbindelsen beräknas minska 

trafiken i innerstaden med 11 procent vilket kommer att öka 

framkomligheten för andra prioriterade trafikslag. 

Vi anser anser att politikers uppgift är att göra livet lättare för 

människor, inte svårare. Fokus bör ligga på att bekämpa utsläppen och 

bullret, inte att bekämpa bilen och bilisterna. 

Utöver detta vill vi att kontoret tar hänsyn till de synpunkter som 

företagarföreningarna i Högdalen och Årsta framfört. En försämrad 

trafiksituation, som försvårar företagandet, skulle slå hårt mot dessa 

områdens företag och arbetstillfällen.”  

 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget;  
”Att som svar på remissen anföra följande. 

 

Vi ser behovet av vissa förändringar i stadens parkeringsstrategi. 

Framkomligheten för rörlig trafik behöver hela tiden prioriteras.  

 

Detta förslag till parkeringsstrategi omfattar en lång tidshorisont och 

därmed också förslag på lösningar på problem som ännu inte tycks 
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finnas. Behoven och problemen är helt olika beroende på vilken del av 

staden man befinner sig i.  

 

Dessutom innehåller parkeringsstrategin ett antal förslag som inte är 

bundna till ett visst område men som kommer att påverka många 

människor och företagare. Till exempel förslaget om att ta ut en avgift 

för att komma till rätta med fusket med handikapparkeringstillstånd. 

Det verkar helt oförankrat med de som berörs av problemet. 

 

Vi kommer lyssna noga på de synpunkter som framkommer under 

denna remissrunda och formulera vår politiska ställning till helheten 

efter att den är färdig.” 

 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i förslag till beslut samt 

reservation från (M) 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Christina Peterson (C) instämde i förslag till beslut samt 

reservation från (L) 

 

  

  

 

 

 

 

 



 

     Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

 
 

nr 4/2016 
  

Sida 29 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 17   

Anmälningsärenden 
 

  

1. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

2. Tjänstemannabeslut   

3. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde, 2016-03-11  

4. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2016-03-14 

5. Protokoll från Förvaltningsgruppen, 2016-03-08   

6. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen  

 

Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 18   

Nämndens frågor 

Beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda nedanstående skrivelse 

och återkomma till nämnden. 

 

Skrivelse om nyckeltal i förskolan och satsningar på 
förskollärare 
Ledamoten Peter Backlund (L) 

”Under den nya majoriteten har den ekonomiska situationen i 

förskolan varit pressad. Även i vår stadsdel har det funnits tendenser 

till svårigheter att värna barngruppernas storlek och fortsätta öka 

andelen utbildade förskollärare. 

 

Kvaliteten i förskolan är en fråga med stor betydelse för många 

nuvarande och blivande föräldrar i vår stadsdel. För barnens trygghet 

och igenkänning och för personalens möjligheter att kunna fullfölja 

förskolans pedagogiska uppdrag anser Liberalerna att det är 

betydelsefullt att barngrupperna hålls små och andelen utbildad 

personal är hög.  

 

För att kunna följa situationen inom förskolan och kunna ingripa om 

utvecklingen går åt fel håll är det avgörande att vi på ett pålitligt sätt 

kan mäta kvaliteten. Detta är också viktigt för föräldrarnas möjlighet 

till ett informerat val av förskola. 

 

Under vår period vid makten gjordes en del satsningar för att öka 

andelen förskollärare i stadsdelen. Vi tror att dessa satsningar till en 

del burit frukt, och efterlyser därför en tydlig återkoppling och 

uppföljning hur dessa satsningar förlupit.  

 

Stadsdelsnämnderna ska redovisa indikatorer som mäter 

barngruppernas storlek och andelen förskollärare. I Enskede-Årsta-

Vantör har vi fått signaler om att dessa indikatorer har varit felaktiga, 

vilket har förvrängt bilden av situationen och inte minst 

förändringarna över tid. Mätningarna har inte skett vid samma tid på 

året eller använt samma mätmetod. Vi har fått siffror som t ex i 

verksamhetsberättelsen för 2015 visar på 16 barn per barngrupp och 

därmed ligger i topp i staden och en av de stadsdelar där 
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barngrupperna ökar snabbast. När vi sedan bett förvaltningen skilja på 

olika barngrupper visar det sig att statistiken ser annorlunda ut. Där 

redovisar förvaltningen ett snitt på 15,8 barn per barngrupp och att 

snittet för barngrupper i de lägre åldrarna minskar. 

 

Med anledning av detta begär vi att förvaltningen svarar på följande 

frågor 

 

1. Hur har barngruppernas storlek och andelen förskollärare förändrats 

från 2014 till jämförbar period 2015? 

 2. Hur arbetar förvaltningen för att säkerställa korrektheten i den 

statistik om förskolorna som lämnas till stadsdelsnämnden, till 

stadsledningskontoret och Sweco?  

3. Vilka resultat har de satsningar på förskollärare som Alliansen i 

Enskede-Årsta-Vantör initierade gett?” 

 

 

Övrig fråga 

Demokratidagen 2016 – Inbjudan från SKL 

 

Nämnden godkänner deltagande i demokratidagen den 6 april 2016 av 

två ledamöter från vardera majoriteten och oppositionen. 
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§ 19   

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stolts informerade;  

 

Varför medborgardialog i komplexa samhällsfrågor?  

Inbjudan till ännu en föreläsning med Martin Sande från Dialogues 

den 7 april 2016 kl. 16:00- 17:30, särskilt arvode utgår. 

 

Den 31 mars - workshop om det lokala utvecklingsprogrammet- 

påminnelse. 

 

I dag den 17 mars besöker representanter från skolinspektionen 

stadsdelsförvaltningen för att intervjua politiker, stadsdelsdirektör 

avdelningschef för förskolan samt annan personal från förskolan. 

 

Den 15 till 16 mars genomfördes två mycket uppskattade och bra 

strategidagar för alla chefer i stadsdelen med tema jämställdhet och 

bemötande. 

 

Lena inbjuden till information om temporära boenden i ett antal 

berörda och utvalda stadsdelar i staden. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 20 – 25 sekretess 


